
 مهلتي براي هوشياري و تدبير بيشتر 
در مقابل عربستان 

مسئولان كنفدراسيون فوتبال آسيا براي طرفداري از همتايان عربستاني 
خود همچنان علي��ه فوتبال ايران موضع مي گيرن��د و براي گرفتن حق 
ميزباني از كشورمان لحظه شماري مي كنند.  شعله ور شدن اختلافات ايران 
و عربستان، دشمنان كشورمان را به اين فكر انداخته كه انتقام بي تدبيري 
و سرخوردگي هاي سياسي خود را از فوتبال مان بگيرند. ادعاهاي كودكانه 
و درخواس��ت هاي مضحك عربس��تاني ها متأس��فانه حاميان زيادي در 
كنفدراسيون فوتبال قاره كهن دارد. به همين دليل است كه آنها تا به امروز 
ترفندهاي زيادي براي گوشه گير كردن فوتبال ما  به كار برده اند. مهلت تعيين 
شده از سوي مقامات آس��يايي از جمله همين ترفندهاست كه اميدواريم 
هوشياري و تدبير مسئولان فدراسيون مانع از تحقق آرزوي ديرينه دشمنان 
عربي فوتبال ايران شود. تيره ش��ده روابط سياسي ما و عربستان بهترين 
فرصت براي انتقام گيري سعودي ها به شمار مي رود تا جايي كه هم پيمان 
رژيم صهيونيستي به هر دري مي زند تا امنيت كشورمان را زير سؤال ببرد، 
ادعايي كه اگرچه همسايه هاي حوزه خليج فارس به پوچ بودن آن واقفند، 
اما اصولاً براي جبهه گرفتن عليه اي��ران از كوچك ترين فرصت، بهترين 
استفاده را مي برند و پشت هم را خالي نمي كنند. معرفي قطر به عنوان كشور 
بي طرف! براي برگزاري بازي هاي باشگاهي دو كشور در همين راستا بود. 
اگرچه بلافاصله پس از طرح چنين تئوري برنامه ريزي شده اي اعتراضات 
زيادي از سوي كشورمان مطرح شد، اما همانطور كه پيشتر گفته شد قدرت 

در  اي اف سي در دستان كشورهاي عربي است. 
نشست كميته مسابقات كنفدراسيون آسيا و تصميم گرفته شده يك بار 
ديگر ثابت كرد تيم هاي عربي براي زمين زدن فوتبال ما كمر همت بسته اند. 
مقامات آسيا به طرفين ماجرا تا 25 اس��فند فرصت داده اند تا مشكلات 
سياسي خود را برطرف كنند و براي برگزاري بازي هاي ليگ قهرمانان آسيا 
به توافقات لازم برسند. اين تصميم اگرچه در وهله نخست به نظر مي رسد 
 اي اف سي هواي ايران را داشته، اما نگاه دقيق تر به موضوع نشان مي دهد 
كه فرصت تعيين شده عملًا ابتكار عمل را از فوتبال ما مي گيرد. برطرف 
شدن مناقشات سياسي آن هم با مواضع ضد ايراني سعودي ها بدون شك 
به زمان بيشتر از آنچه  اي اف سي مش��خص كرده نياز دارد. بدون شك 
مسئولان سياسي كشورمان همچون گذشته براي پيشبرد اهداف نظام 
بي گدار به آب نمي زنند و با در پيش گرفتن سياست مدبرانه و با حفظ شأن 
ايران، اهداف خود را پيش مي برند. از س��وي ديگر در روزهاي اخير بارها 
شاهد رفتارهاي تنش زا از سوي شاهزاده هاي سعودي بوده ايم و اين نشان 
مي دهد كه آل سعود اصلًا علاقه اي به رفع تنش هاي ايجاد شده ندارد. در 
چنين اوضاعي پايان مهلت تعيين شده به ضرر ما تمام خواهد شد. طبق 
اعلام كنفدراسيون آسيا، آنها در آخرين روزهاي سال و در صورت پافشاري 
عربستان رأي به بازي در زمين بي طرف مي دهند و سعودي ها به آرزوي 
خود مي رس��ند. نبايد فراموش كرد كه قطر، كشوري كه عربستان آن را 
بي طرف مي خواند، بارها بر ضد فوتبال ما موضع گرفته و مقامات آسيا را 

براي گرفتن تصميمات ضد ايراني ترغيب كرده است. 
كار مسئولان فدراسيون فوتبال بيش از پيش سخت شده است. با روندي 
كه آل س��عود در پيش گرفته، قطعاً به اين راحتي ها دست از كارشكني 
برنخواهند داشت. به همين دليل دست اندركاران ايراني بايد قبل از آنكه 
كار از كار بگذرد، اقدامي جدي انجام دهند. البته فدراسيون در راستاي 
گرفتن حق فوتبال ايران در نشست اخير  اي اف سي حضوري فعال داشته 
و موفق به تغيير برنامه بازي هاي تيم هاي ايراني و سعودي شده است. منتها 
با توجه به اينكه آسيايي ها زير چتر آل سعود فعاليت مي كنند، بدون شك 
تغيير برنامه بازي ها به معني پيروزي در جنگ فوتبال ايران و عربستان 
نيست. غفلت فدراسيون فوتبال در اين زمينه اثرات جبران ناپذيري به 
فوتبال مي زند و اين اجازه را به ساير كش��ورها مي دهد تا خواهان سلب 

ميزباني ايران در بازي هاي فوتبال و حتي ساير رشته ها شوند. 

فرصت 50 روزه AFC براي حل مناقشات عربستان و ايران
كار به كشور سوم كشيده مي شود؟

 AFC عربس�تاني ها تصور مي كردند با توجه به نفوذ بالاي�ي كه در
دارند، به سرعت مي توانند پرونده بازي نكردن در ايران را مختومه 
اعلام كنند، اما در پي جلس�اتي كه طي چند روز گذش�ته با حضور 
نماينده ه�اي دو طرف با مس�ئولان كنفدراس�يون فوتبال آس�يا 
برگزار ش�د، ايران توانس�ت با خريد زمان، به آينده اميدوار باشد. 

  زماني براي حل اختلافات
پس از دو روز جلس��ه با حضور مس��ئولان كنفدراس��يون فوتبال آسيا و 
نمايندگان ايران، عربستان و امارات)كه به تازگي از ايران شكايت كرده و 
خواستار بازي در كشور سومي شده بود و درخواستش خيلي زود از سوي 
كنفدراسيون فوتبال آسيا رد شد( AFC تصميم گرفت به منظور بررسي 
بيشتر درخواست سعودي ها، زمان بازي هاي  نمايندگان ايران و عربستان را 
تغيير دهد. كميته مسابقه هاي AFC قرار است در تاريخ 15 مارس 2016 
)25 اسفند 94( تصميم نهايي را در اين زمينه بگيرد. اگر تا آن زمان مناقشه 
بين ايران و عربستان به شرايط عادي برنگشت، تمامي بازي هاي  ايران و 
عربستان در ليگ قهرمانان آسيا در يك كشور ثالث برگزار مي شود و اگر 
مشكلات به وجود آمده حل شود،  تيم ها به روال سابق به مصاف هم مي روند. 
اين تصميم اوليه كنفدراسيون فوتبال آسيا در شرايطي اجرايي مي شود كه 

در جلسه اين هفته هيئت اجرايي AFC اين تصميم به تأييد برسد. 
AFC پذيرش پيشنهاد ايران از سوي  

اسدي، دبير كل فدراسيون فوتبال پس از برگزاري نشست صبح روز گذشته 
كميته مسابقات كنفدراسيون فوتبال آسيا گفت: »بحث اساسي ما دخالت 
نداشتن مسائل سياسي در فوتبال آسيا و جهان بود و اعلام كرديم همانطور 
كه همه بر آن اذعان دارند، ايران كشور امني است و توانايي تأمين امنيت و 
برگزاري مسابقات را به راحتي دارد و پيشنهادات خود را هم ارائه كرديم كه 
مورد قبول AFC بود و مقرر شد در رده تيم هاي ملي و بازي هاي  رسمي 
همه تيم ها مانند گذشته رفتار شود و همه كشورها با حفظ حق ميزباني، 
مسابقات خود را برگزار كنند. ضمن اينكه ادعا و درخواست كشور امارات 
مبني بر برگزاري بازي هاي  باشگاهي و ملي آن در كشوري بي طرف رد و 
قرار شد حق ميزباني براي تيم هاي ملي و باشگاه هاي دو كشور محفوظ 
بماند. ضمن اينكه برنامه بازي هاي  باشگاهي در ايران و عربستان تغيير 
كرد و مسابقات چهار گروهي كه نمايندگان ايران و عربستان سعودي در 
آن حضور دارند، اصلاح شد تا زمان كافي براي انجام ارزيابي هاي لازم در 
خصوص شرايط ميزباني نمايندگان دو كشور فراهم شود و پس از آن در 

خصوص نحوه برگزاري مسابقات تصميم گيري خواهد شد.«
  درخواست مجلسي ها از فدراسيون براي گرفتن حق فوتبال

هادي حسيني،  سخنگوي فراكسيون ورزش با تأكيد بر اينكه برگزاري بازي 
بين تيم هاي فوتبال ايران و عربستان در كشور ثالث آن هم به دليل نبود 
امنيت در ايران براي دنيا خنده دار است، گفت كه با توجه به تصميمات اخير 
در AFC اكنون زماني است كه فدراسيون فوتبال ايران بايد توانايي اش را 
در لابي با فدراسيون فوتبال آسيا نشان دهد و موضع قاطعي بگيرد: » اكنون 
زماني است كه فدراسيون فوتبال بايد به طور جدي تر موضوع را پيگيري 
كند تا حقوق مردم و ورزشكاران ايراني ضايع نشود؛ چراكه اگر فدراسيون 
نتواند لابي محكمي داشته باشد بايد در توانايي فدراسيون ترديد كرد. با 
توجه به اتفاقات اخير خصوصاً نفوذ داعش به كشورهاي منطقه و مناقشات 
داخلي عربستان،  اكنون همه از جمله ابرقدرت هاي جهان و كشورهاي 

همسايه به خوبي مي دانند كه ايران امن ترين كشور دنياست.«
  تأكيد عربستان روي قطر

بعد از مهلتي كه كنفدراسيون فوتبال آسيا به عربستان و ايران براي پايان دادن 
به مناقشات داده،  اگر اوضاع به همين منوال پيش برود و سعودي ها از درخواست 
غيرمنطقي خود كوتاه نيايند، بازي هاي  ايران و عربستان در كشور ثالث برگزار 
مي شود. در همين راستا عربس��تان قطر را مد نظر دارد و قطري ها هم براي 
ميزباني از اين مسابقات اعلام آمادگي كرده اند. ايران هم البته در اين صورت بايد 
كشوري را به عنوان ميزبان معرفي كند. در اين بين تاشكند مي توانست گزينه 
خوبي باشد اگر پروازهاي ايران به يك پرواز در هفته و آن هم روزهاي جمعه 
محدود نبود و با توجه به اين محدوديت،  اردن و عمان گزينه هاي بعدي ميزباني 

ايران خواهند بود كه در اين بين عمان اعلام آمادگي كرده است. 
  زماني براي رايزني

اما آنچه مسلم است،  فدراسيون ايران نبايد اجازه دهد در اين اندك زماني كه 
AFC در اختيار دو كشور گذاشته سعودي ها بتوانند حرف خود را به كرسي 
بنشانند و بازي هاي  خود را در كشوري ثالث برگزار كنند؛ چراكه اين مسئله به 
معني زير سؤال رفتن امنيت ايران است؛ مسئله اي كه جز يك بازي سياسي 
كثيف نيست و عربستاني ها براي منزوي كردن ايران راه انداخته اند و كفاشيان 

نبايد تحت هيچ شرايطي زير بار آن برود و حق ملت ايران را تضعيف كند.

24 س�اعت پس از انتش�ار فس�اد در فوتبال 
در رس�انه ها، اي�ن گ�زارش دي�روز در صحن 
علني مجلس ه�م قرائت و اس�امي متخلفان 
ب�ه ق�وه قضائي�ه ارج�اع ش�د ت�ا ش�مارش 
معكوس ب�راي برخورد با متهمان آغاز ش�ود. 
 انتظارها تمام شد و وعده هاي امروز و فردا سرانجام 
صبح ديروز به پايان رسيد و گزارش فساد در فوتبال 
كه در كميسيون اصل نود مجلس تهيه شده بود، 
در صح��ن علني مجلس قرائت ش��د، گزارش��ي 
13هزار كلمه اي كه در 30 صفحه تنظيم ش��ده 
بود و حاوي نكات تكان دهنده اي از فساد گسترده 
اخلاقي و مال��ي در فوتبال ب��ود. البته مصطفي 
افضلي ف��رد، نماينده مردم اردبيل و س��خنگوي 
كميسيون اصل 90 پس از قرائت گزارش پرونده 
فساد در فوتبال اعلام كرد كه اين پرونده همچنان 
باز اس��ت، نكته اي كه در انتهاي گزارش فساد در 
فوتبال هم به آن اشاره شده است: »در پايان قابل 

ذكر است كه با توجه به گس��تردگي موضوعات 
و گزارش هاي اخيرالوص��ول پرونده در خصوص 
صورت هاي مالي فدراس��يون و س��ازمان ليگ، 
فوتبال و فوتس��ال بانوان، نحوه پرداخت درآمدها 
توسط سازمان ليگ به باشگاه ها، ادعاي فساد مالي 
بعضي از مديران فدراسيون، عملكرد رسانه ملي در 
بخش فوتبال، شركت هاي افق سبز، صدرا، مؤسسه 
س��ازمان ليگ، قراردادهاي فدراسيون و سازمان 
ليگ با اشخاص حقيقي و حقوقي، پرداخت رشوه، 
پرونده همچنان در اين كميسيون مفتوح است و 

رسيدگي به آن ادامه دارد.«
  واكنش وزارت ورزش و فدراسيون

انتشار اين گزارش همان طور كه پيش بيني مي شد 
با واكنش هاي زيادي روبه رو ش��د. علي كفاشيان 
رئيس فدراسيون فوتبال كه در اين گزارش اتهامات 
زيادي متوجه دوران رياس��ت اوس��ت، ديروز در 
حاشيه مراسم تشييع جنازه همايون بهزادي سعي 

كرد خودش را نسبت به اين گزارش بي اطلاع نشان 
ده��د: »در جريان اين قضيه نيس��تم ولي اعتقاد 
دارم هر ش��خصي كه خلافي كرده بايد پاسخگو 
باش��د. قطعاً قوه قضائيه نيز پيگير ماجرا خواهد 
بود و اشخاصي هم كه متخلف هستند بايد به قوه 
قضائيه پاس��خ بدهند. كميته  حقوقي فدراسيون 
هم با مطالعه و بررسي اين گزارش پاسخ مناسبي 
خواهد داد و اگر تخلفي هم وجود داشته باشد به 

كميته هاي حقوقي پاسخ مي دهيم.« 
وزي��ر ورزش هم ك��ه در اين گ��زارش وزارتخانه 
متبوعش به كم كاري درباره مبارزه با فساد متهم 
شده است، در واكنش به گزارش مجلس گفت فعلًا 
قصد ندارد در اين رابطه اظهارنظر كند. س��كوت 
محمود گودرزي در شرايطي است كه او در بدو ورود 
به وزارت ورزش، سياستش را مبارزه با فساد عنوان 
كرده بود، اما انفعال وزارت ورزش در دو سال اخير 
در اين رابطه سبب شده وزير ورزش هم در گزارش 

مجلس بازخواست شود. 
  پاي تعليق را به ميان كشيدند

برخي واكنش ها هم نس��بت به گزارش مجلس از 
فساد گسترده در فوتبال جالب توجه و قابل تأمل 
بود. يكي از اين واكنش ها مربوط به رئيس كميته 
صيانت از اخلاق س��ازمان ليگ فوتبال بود. او هم 
مانند ديگر مس��ئولان فوتبال در اين ماجرا سعي 
كرد پاي تعليق را به ميان بكش��اند و به مجلس و 
قوه قضائيه هشدار دهد كه در صورت ورودشان به 
تخلفات فوتبال، فيفا فوتبال ايران را تعليق خواهد 
كرد. حجت الاس��لام عليپور ديروز به خبرگزاري 
فارس گفت: »عناويني كه در اي��ن پرونده وجود 
دارد مي تواند به صورت جدي باعث تعليق فوتبال 
ما شود. اي كاش دوس��تان اجازه مي دادند پس از 
تشريفات قانوني اين پرونده منتشر مي شد و بعد 
از آن با همه متخلفان، هر كس��ي كه بود، برخورد 
لازم انجام مي شد. هرچند اشخاصي كه عليه آنها 
شكايت ش��ده قطعاً بايد به قوه قضائيه بروند تا به 
موارد آنها رسيدگي شود.«البته استفاده از حربه 
تعليق در س��ال هاي اخير آنقدر نخ نما شده است 
كه به نظر مي رسد نبايد صحبت هاي اين مسئول 
سازمان ليگ را كه سازمان مربوطه اش هم در مظان 
اتهام است، جدي گرفت و آن را حربه اي براي تهديد 
دانست، تهديدي كه به نظر مي رسد ديگر اثرش را با 

توجه به بي اساس بودن آن از دست داده است!
   استقبال از گزارش مجلس 

بر خلاف برخي از فوتبالي ها كه انتشار اين گزارش 
نگراني آنها را به همراه داش��ته است، علي دايي از 
اينكه مجلس در اين حوزه وارد شده، استقبال كرد 
و گزارش مجلس را چكيده حرف هايي دانست كه 
او و خيلي از فوتبالي ها در سال هاي اخير آن را بارها 
تكرار كرده اند: »هيچكس نمي تواند فساد در فوتبال 
را رد كند و دست مجلس هم به خاطر اين گزارش 
درد نكند. اين مسئله اي است كه همه باور داريم. 
اين اتفاقات سال هاست در فوتبال رخ مي دهد ولي 
كو گوش شنوا؟ اگر زياد هم حرف بزنيم ما را متهم 
مي كنند! من از زماني كه سرمربي تيم ملي شدم، 
خيلي چيزها را ديدم و گروهي را شناختم. متأسفانه 
فساد همه جا هست و نمي شود گفت فقط در فوتبال 
وجود دارد. متأسفانه فساد در اكثر جاهايي كه كار 
اجرايي مي شود، وجود دارد. شايد فوتبال به خاطر 
اينكه طرفداران زيادي دارد، مورد لطف مجلس قرار 

گرفته است و نمايندگان به آن مي پردازند!«
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 كنار گذاشتن چند نفر 
فوتبال را از فساد پاك نمي كند

11 سال قبل وقتي براي اولين بار يك مربي 
به فساد در فوتبال اشاره كرد و انگشت اتهام 
به سوي برخي افراد گرفت،  مافياي فوتبال 
شروع كرد به س��ركوب كردن آن؛ چراكه 
براي اولين بار يك مربي اين جسارت را به 
خرج داده بود تا به مسئله اي اشاره كند كه 
كسي جرئت بيان آن را نداشت؛ مسئله اي 
كه امروز شاهد آن هس��تيم و كميسيون 
اصل نود به آن پرداخته و گامي بلند براي 
از بين بردن آن برداشته است. اينكه فساد در فوتبال وجود دارد را همه 
مي دانند. بله درست است، اما مجلس كار بزرگي براي بيان آن كرده است 
و كار بزرگ تر اين است كه نامي از شخصي به ميان نياورد. نه چون آبروي 
اين افراد به خطر مي افتد، نه. بلكه از آن جهت كه بيان نكردن نام ها اين 
فرصت را از افراد خاطي مي گيرد كه بخواهند خود را براي مقابله به مثل 
آماده كنند. حالا بايد نام مفس��دان فوتبال به صورت پنهاني در اختيار 
نهادهايي قرار گيرد كه مسئول مبارزه با فس��اد هستند. اگر قصد پاك 
كردن فوتبال را از فساد داريم،  بايد دست نفرات اصلي را كوتاه كنيم. در 
اين راستا دچار رودربايس��تي با كله گنده ها نشويم. البته اين را هم بايد 
گفت كه مبارزه با فس��اد و كوتاه كردن دست مفسدان اصلي كار آساني 
نيست؛ چراكه فساد ساختار سازي مي كند. فكر نكنيد صرف مطرح شدن 
چند اسم و برخورد با چند نفر مثل 110 نفري كه گفته شد نقش اصلي 
در فساد فوتبال دارند، بساط فساد برچيده مي شود. اين مسئله پيچيده تر 
از آن است كه بتوان با محروميت چند نفر ريشه فساد را خشكاند. ضمن 
اينكه فسادي را كه ساليان سال است در فوتبال ريشه دوانده نمي توان 
يك شبه يا يك ساله ريش��ه كن كرد. بله برخورد با عاملان شناخته شده 
مي تواند كمك كند، اما فساد را ريشه كن نمي كند، بلكه تنها گامي است 

براي مبارزه با فساد گسترده اي كه فوتبال را احاطه كرده است.
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توليدكنندگان داخلي پوشاك ورزشي 
نيازمند حمايت بخش خصوصي و دولتي

نشست هم انديشي نخستين نمايشگاه پوشاك و لوازم ورزشي با موضوع 
هم انديشي و بررسي طراحي و توليد لباس ورزشي ديروز در آكادمي ملي 
المپيك برگزار شد. در اين همايش معاونان وزارتخانه هاي فرهنگ و ارشاد 
اسلامي و صنعت، معدن و تجارت، مسائل و مشكلات حوزه پوشاك ورزشي، 

جديدترين طرح ها و مدل هاي توليدي اين بخش را بررسي كردند. 
حميد قبادي در اين نشس��ت بر توجه هر چه بيش��تر به بحث پوشاك 
تأكيد كرد. رئيس كارگروه ساماندهي مد و لباس با اشاره به اين موضوع 
اظهار داشت: »بسياري از كشورها بيش از هرچيز با لباس و مد در جهان 
شناخته شده اند. البته در كش��ورمان نيز چند سالي است كه بحث مد 
و لباس مورد توجه قرار گرفته اس��ت. در بخش ورزش بحث پوشش و 
پوشاك مؤلفه بسيار مهمي است كه متأسفانه تاكنون كمتر به آن توجه 
شده اس��ت.« مالكيت معنوي از ديگر نكاتي بود كه قبادي به آن اشاره 
داشت: »مالكيت معنوي مقوله اي است كه در حوزه ورزش مغفول باقي 
مانده است. براي صيانت از دستاوردهاي خود بايد مسير مالكيت معنوي 
را به درستي طي كنيم. با احترام به تمام اقدامات انجام شده بايد گفت كه 
عموم فعاليت ها در حوزه ورزش اقداماتي تكراري بوده است. خوشبختانه 
ايده پردازان، طراحان و توليدكنندگان در اين مقوله پيش��رفت زيادي 
داشته اند و اين اميد وجود دارد كه يك ارتباط و همكاري خوبي را بين 
نهادهاي مسئول شاهد باشيم.« در ادامه مدير كل نساجي وزارت صنعت، 
معدن و تجارت وضعيت توليدكنندگان پوشاك در ايران را تشريح كرد. 
گلناز نصراللهي نيز توجه به توليدات داخلي را لازمه پيش��رفت در اين 
صنعت خواند: »در حال حاضر 170 واحد توليدكننده پوشاك ورزشي 
در كشور فعال هستند كه 50 برند شناخته شده در بين آنها هستند. اين 
توليدكنندگان قطعاً به حمايت بخش خصوصي نياز دارند و بخش دولتي 

نيز بايد حمايت هاي لازم را از آنها داشته باشد.«

  چـهـره ها/ ماني سعيدي

دنیا حیدري

88498432سرويس ورزشي

مايلي كهن شرمنده بي بي سي فارسي!
محمد مايلي كهن از آن آدم هاي عجيب 
در فوتبال ايران است. اين روزها مصاحبه او 
با شبكه بي بي سي فارسي كه ورزشي ها از 
گفت وگو با اين شبكه منع شده اند، سبب 
شده تا در تيررس انتقاد قرار بگيرد. با اين 
حال مايلي كهن ديروز در مصاحبه اي با 
يكي از روزنامه هاي ورزشي از مصاحبه اش با شبكه بي بي سي فارسي 
دفاع كرد و گفت، ناراحت است كه چرا نتوانسته با خبرنگاران اين 
شبكه بيشتر صحبت كند: »اين بچه ها بارها آمدند سر تمرين و چون 
از هموطنان عزيز من بودند، تازه شرمنده شان شدم كه خيلي با آنها 
صحبت نكردم. وقتي غريبي اين بچه ها را به عنوان يك ايراني ديدم، 
وظيفه خودم دانستم كه با آنها مصاحبه كنم. آنها كه ايراني بودند و 

مشكلي نبود. باز هم مي گويم مي دانستم و با آنها مصاحبه كردم.«

برخورد دوستانه ايراني ها فوق العاده است
ستاره بلغارس��تاني تيم واليبال پيكان از 
حضور در ايران راضي است و از برخوردهاي 
دوس��تانه مردم با خودش ب��ه نيكي ياد 
مي كند. نيكولاي نيكولف، س��رعتي زن 
بلغاري تيم پيكان در سه فصل گذشته، سه 
فينال ليگ را تجربه كرده و تنها واليباليست 
خارجي است كه چهار سال متوالي در ايران توپ زده است. نيكولف 
ماه پيش به برلين رفت و با پيراهن تيم ملي بلغارستان در مسابقات 
انتخابي المپيك شركت كرد. بلغارستان در نهايت راهي المپيك نشد، 
اما نيكولف عنوان بهترين اسپكر مسابقات را به خود اختصاص داد. 
نيكولف ديروز در گفت وگويي با پايگاه خبري ورزش 3 درباره حضور 
در ايران گفت: »ايران كشوري با فرهنگ و داراي تاريخ است كه واقعاً 

اطرافيان هميشه برخوردي دوستانه دارند.«

مسئولان ورزش به پيشكسوتان جفا كرده اند
در حال��ي دي��روز هماي��ون به��زادي 
پيشكس��وت فوتبال اي��ران روي دوش 
اهالي ورزش تش��ييع شد كه گلايه ها از 
بي توجهي مس��ئولان به پيشكس��وتان 
ورزش ادامه دارد. ديروز امير حاج رضايي 
گفت: »آقايان به اصطلاح مسئول، قبل از 
اين هيچ كاري نكردند و حال كه بهزادي درگذشته در مراسمش 
حضور پيدا مي كنند و عكس مي گيرند تا در آينده از آن استفاده 
كنند. آنها در حق جامعه ورزش و به��زادي جفا كردند. بهزادي 
چند بار به ICU و CCU رفت، اما مسئولان كجا بودند؟ متأسفم 
براي اين سيستم ورزش كه پيشكسوتانش را فراموش كرده است. 
زماني كه مسئولان در حال خوشگذراني هستند، پيشكسوتان با 

بيماري هاي مختلف دست و پنجه نرم مي كنند.«

شیوا نوروزي

اشرف رامین

بهمن فروتن

 كارشناس فوتبال

واكنش ها به انتشار گزارش مجلس درباره پرونده فساد در فوتبال

سكوت وزير، بي اطلاعي كفاشيان!

ديدار فينال دومين دوره جام شهدا امروز ساعت 15:45 بين تيم هاي 
پرسپوليس و صباي قم برگزار مي شود.پرسپوليس با برتري مقابل 
سايپا و صباي قم با شكست ذوب آهن اصفهان به ديدار فينال اين 
تورنمنت راه پيدا كردند. قطعاً رويارويي علي دايي با پرسپوليسي ها 
به حساسيت اين بازي مي افزايد. دايي كه با صبا در رقابت هاي ليگ 
هم بهتر از برانكو و پرس��پوليس نتيجه گرفته، مي خواهد با برتري 

در اين بازي علاوه بر فتح جام شهدا شايستگي هايش را مقابل تيم 
سابقش به رخ بكشد.به هر حال رويارويي دايي با پرسپوليس هميشه 
جذابيت هاي خاص خودش را داشته و به نظر مي رسد بازي امروز 
هر چند رسمي نيس��ت اما مي تواند ديدني از آب در بيايد.  ديدار 
رده بندي جام شهدا هم ديروز بين تيم هاي سايپا و ذوب آهن برگزار 

شد كه در نهايت تيم سايپا در ضربات پنالتي پيروز ميدان شد.

برگزاري جشنواره بازي هاي بومي محلي بسيج 
ششمين جشنواره مسابقات بومي محلي بسيج گراميداشت دهه 
فجر روزهاي هشتم و نهم بهمن ماه به ميزباني استان هرمزگان در 
بندرعباس برگزار مي شود. ورزشكاران شركت كننده در هشت رشته 
دال پلان، هفت سنگ، كشتي محلي، طناب كشي، پرتاب وزنه، لي لي، 
مچ اندازي و پرش طول در ساحل خليج نيلگون فارس با هم رقابت 
مي كنند. برگزاري اين مسابقات، با هدف توسعه ورزش همگاني و 

احياي بازي هاي بومي و سنتي در بين خانواده ها صورت مي گيرد. 

رويارويي دايي با پرسپوليس در فينال جام شهدا

خداحافظي با سرطلايي فوتبال ايران
سرطلايي فوتبال ايران براي آخرين بار در ورزشگاه شيرودي حاضر شد 
و هواداران و دوستان قديمي اش براي هميشه با او وداع كردند. همايون 
بهزادي روزگاري ب��راي اين فوتبال كه حالا فس��اد از س��ر و رويش بالا 
مي رود، زحمت كشيد. با گلزني هاي مكرر، لقب سرطلايي را به او دادند. 
پيشكسوت پرسپوليس و تيم ملي مثل خيلي هاي ديگر از فوتبال دور بود 
و حالا ديگر قلبش براي فوتبال نمي تپد. ديروز خيلي ها براي تشييع جنازه 
همايون بهزادي به شيرودي آمدند، از وزير و معاون، مدير و رئيس. مراسم 
باشكوه و در شأن سرطلايي فوتبالمان بود .  اي كاش يادمان نرود كه هنوز 

پيشكسوتان زيادي در قيد حياتند، اما هيچ كس يادي از آنها نمي كند. 

بعيد است محمدپور به المپيك برسد 
بعد از انتقاداتي كه س��عيد محمدپور ملي پوش س��ابق تيم ملي 
وزنه برداري داشت، نوروزي رئيس فدراسيون پزشكي ورزشي در 
اين باره گفت:»طي نشستي با كميسيون پزشكي، تصميم نهايي 
راجع  به وضعيت آرنج آسيب ديده محمدپور كه دچار پارگي رباط 
است، گرفته خواهد شد. البته چون رباط آرنج وي دچار پارگي شده 
است به احتمال 90 درصد نياز به عمل جراحي دارد و با توجه به 

زمان كم تا المپيك بعيد است بتواند در المپيك وزنه بزند.«

سعيد احمديان
   گزارش

حضور تيراندازان براي كسب سهميه در هند
آخرين مرحله مسابقات تيراندازي سهميه المپيك ريو 2016 
با حضور 531 ورزشكار از 30 كشور آسيايي از ديروز به ميزباني 
هند آغاز ش��د و رقابت نمايندگان ايران براي كس��ب سهميه از 
7بهمن ماه آغاز مي شود. تيم ملي تيراندازي ايران با 26 ورزشكار 
در سه رش��ته تفنگ، تپانچه و اهداف پروازي براي تصاحب 28 
س��هميه باقي مانده رقابت مي كن��د. نمايندگان اي��ران از فردا 

تمرينات خود را در هند دنبال مي كنند. 

يك سيلي نوروزي را قهرمان المپيك كرد
سال هاست نام آقاي خاص كشتي با كشتي فرنگي كشورمان گره خورده است. هر وقت او 
بالاي سر فرنگي كاران بوده بهترين نتيجه ممكن را گرفته ايم. كسب سه مدال طلاي 
المپيك لندن دليلي بر اين ادعاست. محمد بنا از جمله مربيان موفق ورزشي است كه 
همه ملي پوشان دوست دارند شاگردش باشند و نباشند. شاگردي كردن براي بنا هم 
افتخار است و افتخارآفريني به همراه دارد. تمرينات زياد و سختگيري هاي بي حد و 
اندازه اش گاهي اوقات سروصداي بهترين كشتي گيران را هم در مي آورد، اما او 
مي گويد:»با كشتي گير دشمني ندارم، اما براي من مهم ترين اصل، موفقيت 
تيم ملي كشورم است. ما در حال ورود به جنگ جهاني يعني بزرگ ترين 
رخداد ورزشي چهار ساله اخير هس��تيم، پس بايد مراقب باشيم. يك بار 
اميد نوروزي در جام آزوماش اوكراين در مسابقه برابر كشتي گير قرقيز خيلي 
گيج بود. كش��تي خيلي بدي گرفت. وقت استراحت چنان سيلي محكمي به او 
زدم كه تماشاگران فرار كردند و ترسيدند، اما بعدها او قهرمان المپيك شد؛ برخي 
مواقع يك سيلي مسير زندگي آدم را عوض مي كند. سقف آرزوي من قهرماني در 
المپيك لندن بود، اما دوست دارم در المپيك ريو يك بار ديگر تاريخ را تكرار كنم، 

كاري كه تا به حال در كشتي انجام نشده است.«

مجروح جنگي را بيرون ببريد!
آزادكاران حاضر در اردوي تيم ملي با هدف كسب موفقيت در رقابت هاي المپيك، 

روزهاي سختي را پشت سر مي گذرانند، هيچكدام از آزادكاران نمي توانند از زير 
فشار آن شانه خالي كنند. تمريناتي كه كمتر از مبارزه رسمي و يك جنگ تمام عيار 
نيست. رسول خادم به حدي در تمرينات به صورت جدي بر نحوه كار شاگردانش 

نظارت دارد و س��خت ترين تمرينات را براي آنها در نظر مي گيرد كه پس از پايان 
تمرين، كشتي گيران ديگر نايي براي بلند شدن از زمين ندارند. آزادكاران 

تمريناتشان روز به روز سخت و نفسگير مي شود. تمرينات به قدري فشرده 
است كه گاهي اوقات باعث مصدوميت آنها مي شود. ديروز در خلال 
تمرينات، كميل قاسمي باعث مصدوميت پوريا رحماني شد كه خادم 
با فريادهاي بلند خود ضمن گرفتن ايرادات و نكات فني مورد نظر به 

شاگردانش، آنها را به ادامه مبارزه و تمركز روي كار خود فراخواند و به 
تيم پزشكي گفت: »اين مجروح جنگي را بيرون ببريد!« خادم در طول اين 

تمرينات بارها با فرياد گفت:»جايگاه هيچ كشتي گيري در هيچ مسابقه اي حتمي 
نيست و نبايد گول اسامي داده شده را بخوريد.« به نظر مي رسد خادم عزم خود را جزم 

كرده تا شاگردانش را براي يك جنگ تمام عيار در المپيك آماده كند. 

وحيد صابري
   منهاي فوتبال
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